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تریبون

کرانچار هنوز کارش را شروع نکرده، با حاشیه و انتقاد مواجه شد

دورهمی رفقا در تیم امید

استقلالی ها اعتقاد دارند طلب پورحیدری 20 میلیون است اما خانواده اش قبول نمی کنند

پیامک توهین آمیز باعث دعوا شد

شهروند| حمید اســتیلی شاید یکی 
از پیشکســوتان مطرح فوتبال ایران باشد 
اما در حیطه مربیگــری هیچ وقت کارنامه 
درخشــانی نداشــته و به همین ترتیب 
انتخاب او به عنوان مدیــر فنی تیم امید از 
همان اول بحث برانگیــز بود و با انتقادهای 
بسیار زیادی همراه شد. استیلی در همان 
بدو ورود با فدراســیون به توافق رسید که 
هدایت تیم المپیک را بــه زلاتکو کرانچار 
کروات بدهد که به خاطر کســب بدترین 
نتایج ممکن با تیم خوب و پرمهره سپاهان 

همین چند ماه قبل از کار برکنار شــد. کرانچاری که 
اتفاقا با کارلوس کی روش هیچ وقت رابطه خوبی نداشته 
و درصورتی که کی روش در تیم ملی بزرگسالان بماند، 
باز هم باید شاهد اختلافات ســرمربی تیم های ملی 
بزرگسالان و امید و عدم هماهنگی آنها در انجام کارها 
باشیم. ماجرای پیچیده تیم امید اما در ابهامات مربوط 
به انتخاب دســتیاران کرانچار هم خلاصه نمی شود. 
اوضاع تیم امید به قدری به هم ریخته است که کرانچار 
قبول کرده حمید استیلی و فدراسیون فوتبال برای او 
دستیار انتخاب کنند و به همین ترتیب از مدت ها قبل 
نام افرادی چون رضا شــاهرودی و احمدرضا عابدزاده 
به  صورت رسمی از ســوی مدیر فنی به عنوان مربیان 
تیم مطرح شــد. جالب اینجاســت که بعد از این که 
انتقاد به استیلی درباره این که کادرفنی تیم امید را از 
پیشکسوتان پرسپولیسی تعیین کرده ، به یک باره اعلام 
شد که به فرهاد مجیدی پیشکسوت محبوب استقلال 
هم برای حضور در کادرفنی پیشــنهاد رســمی داده 
شده است و همه در شرایط کنونی منتظر پاسخ نهایی 
مجیدی هستند. در چنین شرایطی به نظر می رسد 
که ملاک اســتیلی و فدراســیون دانش فنی مربیان 
نیست و بیشتر تمایل دارند از نام نفرات محبوبی چون 
عابدزاده و مجیدی و حتی شاهرودی برای جلوگیری 
از انتقادها استفاده کنند. جالب اینجاست که هیچ کدام 
از این نفرات سابقه درخشانی در کار مربیگری ندارند 
و معلوم نیســت از نظر فنی چه کمکی می توانند به 

بازیکنان این تیم داشته باشند. انتقاد جدی به زلاتکو 
کرانچار این اســت که چطور اجازه داده فدراســیون 
برای او دستیار انتخاب کند؟ معمولا انتخاب کادرفنی 
باید با نظر سرمربی انجام شــود و در وضع فعلی هیچ 
توضیحی منتقدان را درباره اتفاقاتی که در تیم امید و 
کادرفنی رخ می دهد، قانع نمی کند. به  هرحال رانچار 
در واقع تن بــه کاری داده که مبتدی ترین مربیان هم 
به آن تن نمی دهند.! مربی ای کــه برای بیکارنبودن 
حاضر شده با هر شــرایطی در تیم ملی امید کار کند. 
جالب اینجاست که فدراسیون فوتبال لیست 41نفره 
بازیکنان دعوت شده به تیم امید را هم بدون هماهنگی 
با کرانچار اعلام کرده است و این مربی شناخت خوبی 
از بازیکنانی که اکثر آنها شاغل در لیگ یک و تیم های 
ملی پایه هستند، ندارد. حسین کلانی عضو کمیته فنی 
فدراسیون فوتبال دیروز در مصاحبه ای اعلام کرده که 
تمام تصمیمات نهایی درباره تیم امید درنهایت توسط 
این کمیته اتخاذ می شود. کلانی تأکید کرده، اختیار 
فنی تیم امید با استیلی است و او برنامه ها را به کمیته 
فنی ارایه می دهد و آنها ســپس بررســی های لازم را 
برای تصمیم گیری انجام می دهند. کلانی تأکید کرده، 
گزینه های استیلی برای دستیاری کرانچار هم با نظر 
مثبت کمیته فنی همراه بوده و حتی قرارداد کرانچار هم 
امضا شده است و از روز شنبه تمرینات آغاز خواهد شد. 
با وجود تمام این توضیحات و اتفاقات اخیر نگرانی ها 

درباره آینده تیم امید روزبه روز بیشتر می شود. 

شــهروند| حدود یک ســال ونیم از 
درگذشــت منصور پورحیدری می گذرد 
اما هنوز مطالبات او از باشــگاه اســتقلال 
دریافت نشده است. اگرچه باشگاه استقلال 
همان موقع تأکید کرد تمام طلب های این 
پیشکسوت را پرداخت می کند اما هنوز این 
اتفاق رخ نداده و باشگاه و خانواده پورحیدری 
دچــار اختلاف شــدید شــده اند. ادعای 
توفیقی، معاون ورزشــی باشگاه استقلال 
درباره این که پورحیدری فقط 20 میلیون 

تومان از اســتقلال طلب دارد، خانــواده آن مرحوم را 
دلخور کرده است. توفیقی در این باره گفته: »محاسبات 
باشگاه مطالبات پورحیدری را حدود 20 میلیون برآورد 
کرده که با نظر هیأت مدیره این مبلغ را به 100میلیون 
رساندیم تا به خانواده اش پرداخت کنیم. اعضای محترم 
این مبلغ را به 100 میلیون رساندند. این یک اختلاف 
حساب مالی اســت اما ما همیشــه برای این خانواده 
ارزش زیادی قایل هستیم و پاسخگوی تماس های آنها 
بوده ایم.« این درحالی است که خانواده پورحیدری بابت 
پرداخت نشدن مطالبات منصورخان و بی پاسخ ماندن 
تماس های آنها با مسئولان باشگاه دلخور هستند. ظاهرا 
چندی پیش پیامکی هم از طرف یکی از مســئولان 
باشگاه به فریده شجاعی ارسال شده که باعث تکدرخاطر 
او شده است. شجاعی با انتقاد از برخوردهای مسئولان 
استقلال درباره مطالبات همســرش می گوید: »برای 
هیأت مدیره استقلال متاســفم. کاملا مشخص است 
آنها استقلالی نیستند، وگرنه منصور را می شناختند و 
می دانستند که این اسطوره چه کارهایی برای استقلال 
کرده است. ما گفتیم براساس مدارک و مستنداتی که 
موجود است، منصور از استقلال طلب دارد و لطف کنید 
این طلب را پرداخت کنیــد. حالا که آقایان می گویند 
طلب  پورحیدری از باشــگاه حدود 20 میلیون است، 

لطف کنند این 20)میلیون( تومان را صدقه سر منصور 
پورحیدری و اســتقلال به صندوق صدقات بیندازند، 
چون ما نیازی به این پول نداریم.« طبق ادعای همسر 
و پسر پورحیدری آنها اسناد و مدارکی دارند که ثابت 
می کند منصورخان بیشــتر از 100 میلیون تومان از 
استقلال طلب دارد، چون او هم به عنوان سرپرست در 
این تیم حضور داشته، هم به عنوان عضو هیأت مدیره 
که باشــگاه اســتقلال ادعا می کند به دلیــل قانون 
دوشغله بودن یک قرارداد او با این باشگاه معتبر است و 
باقیمانده طلبش از استقلال رقمی نزدیک به 20 میلیون 
تومان می شــود. این موضوع درحــال  حاضر به محل 
اختلاف خانواده پورحیدری و باشگاه استقلال تبدیل 
شده و علاوه بر این استقلالی ها، مدت زیادی تماس های 
این خانواده را بی پاسخ گذاشته اند که این اتفاق هم به 
ناراحتی آنها دامن زده است. اتفاق دیگری هم که باعث 
دلخوری همسر و فرزند مرحوم پورحیدری شده، این 
اســت که باشگاه اســتقلال هزینه ای که بابت درمان 
منصورخان داده از قرارداد او کســر کرده است. با این 
حال، همسر و فرزند منصور پورحیدری تأکید دارند که 
با این وضع مطالبه ای از استقلال ندارند و 100میلیونی 
که هیأت مدیره باشگاه برای آنها درنظر گرفته را دریافت 

نخواهند کرد.

حسینی،  ســیدجلال 
به  کاپیتان پرسپولیس:  
خاطر شرایط بد آب وهوایی 
مقابــل الجزیره شکســت 
خوردیم/ سه ســال است با 

15- 16 بازیکن بازی می کنیم/ 
خیلی از بازی ها بوده که من هم بــوده ام و باخته ایم/ 
می گویند جرایم را بخشــیده ایم، اما از حساب ما کم 
کرده اند/ می توانیم با کمک هواداران به مرحله بعدی 

صعود کنیم

داورزنی،  محمدرضــا 
ورزش:  وزیــر  معاون 
در  ورزش  وزارت 
انتخابــات فدراســیون ها 
بی طــرف بــوده/ طــرح 

بحــث مهندســی انتخابات 
کســی  اســت/  کــه باطــل 

موضوع مهندســی انتخابات تیروکمان را مطرح 
می کند، خــودش نایب رئیس بوده اســت/ وقتی 
یک نامزد یک رأی هم نمی آورد، تقصیر ما نیست/ 

تحمل باخت در انتخابات را داشته باشید

میلاد فخرالدینی، مدافع 
ذوب آهــن: در صحنــه 
شــجاعیان  مصدومیــت 
نیم متر با او فاصله داشتم/ 
بــرای او نــذر کــردم، اما 

برخی ها بی دلیل شــلوغ کاری 
می کنند/ سه شنبه شــب خوابم نبرد، چون خودم 
قبلا این مصدومیت را تجربه کردم/ ذوب آهن تیم 
کوچکی نیست و می تواند در بازی برگشت صعود 

کند

مدیر  امیر  هاشمی مقدم، 
برنامه هــای علیرضــا 
احتمــال  جهانبخــش: 
رفتن علیرضــا از آلکمار از 
احتمــال ماندنش بیشــتر 

است/ منچســتریونایتد 3 بار 
سراغ جهانبخش آمد/ روزی می رسد که هیچ تیمی 
برای »علیرضا« بزرگ نیســت/ می خواهیم قبل از 
جام جهانی تیم جدید او را مشخص کنیم/ هلندی ها 
 می گفتند چطور یک وینگر راســت می تواند آقای

گل شود

شــهروند| دقیقه 40 دیدار ذوب آهن و استقلال 
در یک هشــتم نهایی لیگ قهرمانان،  تــا ابد در ذهن 
داریوش شــجاعیان باقی خواهد مانــد؛  لحظه ای که  
هافبک تکنیکی آبی ها روی یک بی احتیاطی پایش 
روی توپ رفت و از شدت درد پاره شدن رباط صلیبی،  
در فولادشــهر فریاد »یا حسین« ســر داد. او که آرزو 
داشــت در جام جهانی پیراهن تیم ملی را بر تن کند، 
حالا همه رویاهایش برای چند ماه از دست رفته و فقط 
امیدوار است بتواند در بازگشت همه چیز را جبران کند. 
شجاعیان در گفت وگو با »شهروند« صحبت هایی را 

انجام داد که ماحصل آن را در ادامه می خوانید: 
 داریوش! از آن صحنه صحبت کن؛ دقیق یادت 

هست چه شد؟
نمی دانم چه بگویم؛ اصلا نمی دانم چرا دنبال آن توپ 
رفتم. توپ وسط زمین و کنار خط بود و نیازی نبود به 
خاطرش در دوئل با فخرالدینی شرکت کنم. متاسفانه 
یک لحظه اشــتباه کردم و پایم روی توپ رفت و آن 

ماجرا پیش آمد.
 خودت آن لحظه فهمیدی رباط صلیبی ات پاره 

شده؟
بله، هم صدایش را شــنیدم و هــم کاملا متوجه 
شدم یک چیزی داخل زانویم رها شد. خیلی صحنه 

دردناکی بود.
 فریاد یا حسین تو هم به این خاطر بود دیگر...

به خدا یادم نیست چه می گفتم؛  خیلی درد داشتم، 
اما حســرت می خورم که دنبال توپ رفتم. کاش رها 
می کردم. اما به هرحال قســمت این بــوده و من فکر 

می کنم حتما حکمتی در آن بوده است.
 اما تو جام جهانی را از دست دادی و برای رسیدن 

به این رویا حداقل باید 4 سال دیگر صبر کنی.
گفتم که قسمتم این بوده اســت. با این که خیلی 
زحمت کشیدم و امیدوار بودم با تیم ملی به روسیه بروم، 
اما شرایط این طور رقم خورد. با این حال، سعی می کنم 

با قدرت زیاد برگردم و به جام جهانی قطر برســم. من 
هنوز سنی ندارم و شک نکنید با قدرت بیشتر به فوتبال 

برمی گردم.
 فکر کردن به جام جهانــی 2022 رویاپردازی 

نیست؟
مگر چاره دیگری هم دارم. با رباط پاره که نمی توانم 
به روسیه بروم و برای تیم ملی در جام جهانی بازی کنم. 
انسان با امید زنده است و شک نکنید انگیزه ام را برای 

حضور در جام جهانی قطر از دست نمی دهم.

 بعد از مصدومیت تو، خیلی از هواداران استقلال 
به صفحه میلاد فخرالدینی در اینستاگرام رفتند 
و توهین هایی را به او انجــام دادند. واقعا در این 

مصدومیت مقصر بود؟
در فوتبال این برخوردها پیش می آید. من از میلاد 
دلخوری ندارم. شــاید من هم با یک بازیکن کورس 
می گذاشتم و او رباط پاره می کرد. بنده خدا فخرالدینی 
خودش هم خیلی نگران من بود و این اتفاق ربطی به 

او نداشت. 

 احتمالا نیم فصل اول لیگ هجدهم را هم از دست 
می دهی؛ فکر کردن به آینده نگرانت نمی کند؟

نه، مصدومیت برای فوتبالیســت ها طبیعی است. 
من بازیکن اســتقلال هســتم و برای این تیم از جان 
مایه می گذارم. با این حال، نهایت تلاشم را می کنم تا 
خیلی زود بتوانم برگردم و برای تیمم مفید باشم. خیلی 
ناراحتم، اما چاره ای نیست و باید با این موضوع کنار آمد. 
ان شاءالله با حمایت باشگاه و دعای هواداران پرقدرت تر 

از گذشته برگردم و به تیم محبوبم کمک کنم.

داریوش شجاعیان در گفت وگو با شهروند از لحظه پارگی رباط صلیبی اش می گوید

برمی گردم و می روم جام جهانی قطر

شهروند| اســتقلال در روزی که می توانست بازنده 
نباشــد اما مثل رقیب دیرینه خــود در آخرین دقایق 
بازی غافلگیر شد و با شکســتی تلخ دیدار رفت مرحله 
یک هشــتم نهایی لیگ قهرمانان را به پایان رســاند. 
آبی های پایتخت که چند روز پیــش قهرمانی در جام 
حذفی را جشــن گرفتند، در فولادشهر تیم همیشگی 
نبودند. مصدومیت داریوش شجاعیان در دقایق پایانی 
نیمه نخست آب ســردی بر پیکر اســتقلالی ها بود و 
درنهایت هم ســیوهای رحمتی نتوانست نجات بخش 
شفر و شاگردانش شود تا اســتقلال بدون امتیاز برای 
بازی برگشــت آماده شــود. محمد نوازی پیشکسوت 
اســتقلال امید زیادی به بازگشــت آبی ها و صعود به 
مرحله یک چهارم دارد. او درباره نیازهای استقلال برای 
حذف نشدن از لیگ قهرمانان با »شهروند« صحبت کرده 

است.
قلعه نوعی را تحسین می کنم

محمد نوازی با اشــاره به خستگی روحی و جسمی 
استقلالی ها می گوید: »اســتقلال در بازی با ذوب آهن، 
استقلال همیشگی نبود و نمی توانیم بابت این موضوع 
شفر یا بازیکنان را مقصر بدانیم. استقلال بازی سختی در 
خرمشهر داشت که هم از نظر روحی و هم از نظر جسمی 
آنها را تحلیل برد. با این حال، اســتقلال تیمی نبود که 
در فولادشهر شکست بخورد. البته من امیر قلعه نوعی و 
تیمش را تحسین می کنم، چون ذوب آهن در نیم فصل 
دوم کارهای بزرگی انجام داده اما استقلال می توانست 
در اصفهان بازنده نباشد. حواشی اتفاقات فینال هم تأثیر 
زیادی  روی استقلالی ها گذاشته بود و آنها تمرکز زیادی 
نداشتند. فشــردگی بازی ها و حساسیت آنها هم باعث 
خستگی بیش از اندازه بازیکنان شده و نمی توانیم انتظار 

زیادی از آنها داشته باشیم.«

شفر کارش را بلد است
»اســتقلال انسجام همیشــه را نداشــت.« نوازی 
با این جمله می گویــد: »مهدی رحمتــی این بار هم 
شایستگی های خود را نشان داد و ناجی استقلال شد. در 
روزی که استقلال مثل همیشه منسجم نبود و حملات 
خطرناکی روی دروازه این تیم رخ داد، رحمتی این تیم را 
نجات داد و باعث شد استقلال گل های بیشتری نخورد. 
نبودن تیام و مصدومیت شجاعیان هم تأثیر زیادی روی 
شکست استقلال داشت و قدرت گلزنی این تیم را کاهش 
داد. امید من به این است که بازیکنان استقلال برای بازی 
هفته آینده تمرکز کنند و با انگیزه و انرژی بیشتری به 
میدان بروند. شفر به خوبی کارش را بلد است و می داند 
حســن ختام این فصل برای او و تیمش بعد از قهرمانی 

جام حذفی صعود به مرحله یک چهارم نهایی است.«
استقلال چگونه می تواند برگردد

ستاره سال های دور اســتقلال امید زیادی دارد این تیم 
به مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان برسد. نوازی در 
این باره می گوید: »من به صعود استقلال امیدوارم. اگرچه 
کار سخت شده اما استقلال تیمی است که در بزنگاه های 
حساس می تواند جبران مافات کند. شفر نشان داده می تواند 
از همه بازیکنان به بهترین شکل استفاده کند و به نظر من 
او برای بازی هفته آینده ایده هایی خواهد داشت که بتواند 
ذوب آهن را شکســت دهد. چیزی که به اســتقلال امید 
می دهد تا شکست در اصفهان را جبران کند، حضور پرشور 
هواداران این تیم است. ورزشگاه مملو از هواداران استقلال 
برای ذوب آهن کار را سخت می کند و تمرکز این تیم را به هم 
می ریزد. استقلال هم با استفاده از همین موضوع می تواند به 
تیم قلعه نوعی ضربه بزند. حتما شفر ایده هایی برای جانشین 
شــجاعیان دارد ضمن این که با بازگشــت تیام، مشکل 

استقلال در فاز تهاجمی هم برطرف خواهد شد.«

شهروند| امیر قلعه نوعی بــدون هیچ تردیدی نامی 
ماندگار در تاریخ باشــگاه اســتقلال به ویژه ادوار لیگ 
برتر است. باشــگاه بزرگ تهرانی هر 3 قهرمانی خود در 
لیگ برتر را با هدایت این مربی به دســت آورده است و 
این نکته ای اســت که به نظر می رســد بخش عمده ای 
از هواداران دو آتشــه اســتقلال آن را فراموش کرده اند. 
بدون  شک همین حافظه فراموشکار باعث شده که پس 
از شکست آبی پوشــان در بازی رفت مرحله یک هشتم 
نهایی لیگ قهرمانان آسیا مقابل ذوب آهن، در اصفهان ، 
تعداد قابل توجهی از هواداران با هجوم به پیج اینستاگرام 
امیر قلعه نوعی شدید ترین فحاشی را به این مربی داشته 
باشند! فقط به خاطر این که پرافتخارترین مربی لیگ برتر 
که اتفاقا یک اســتقلالی هم است با ذوب آهن این تیم را 

شکست داد.
هجمه ای که بزرگ و بزرگتر می شود

موج فحاشــی ها بعد از پیروزی ذوب آهن از ســوی 
طرفداران استقلال به قلعه نوعی به قدری زیاد بود که این 
مربی مجبور شد کامنت های اینستاگرام خود را ببندد! با 
این حال اگر به قسمت اشتراک گذاری پست های صفحه 
امیر سری بزنید به شکلی آشکار می بینید که لحظه به 
لحظه تعداد کثیری از طرفداران اســتقلال پست های 
تند اینستاگرامی خود را در صفحه این مربی به اشتراک 

می گذارند و وعده انتظار رویارویی دوباره در جهنم 
آزادی به سرمربی سابق تیم خود می دهند!
هواداران خشمگین چه می گویند؟!

درباره محتوای فحاشــی ها باید نوشــت 
که هر آن چیزی که فکــرش را بکنید برخی 
استقلالی ها به ژنرال نسبت می دهند! برخی از 

آنها حتی القابی را که محمد مایلی کهن 
به قلعه نوعی نسبت داده بود، دوباره 
مورد استفاده قرار داده اند!  برخی او 

را متهم به بی غیرتی و نداشتن 
تعصــب کرده انــد. در یکی از 
این پست های اینستاگرامی 
حتی به صراحت نوشــته 
شده که 100 هزار مشت 
گــره کــرده )کنایه به 
رفتار تاریخی امیر بعد از 
پیروزی مقابل استقلال 
در سال ها قبل( منتظر 

قلعه نوعی و تیمش هستند! 

ناراحتی بسیاری از استقلالی ها البته در شرایط کنونی به 
نوع فوتبال دفاعی است که تیم قلعه نوعی انجام داد و آنها 
به صراحت عنوان می کنند که تیم امیر فوتبال کثیفی 
مقابل اســتقلال انجام داد! برخی از پیج های استقلالی  
حتی اعلام کرده اند که قلعه نوعی در رختکن به شاگردان 
خود دستور داده که جباروف و شجاعیان را در طول بازی 
بزنند و همین مسأله باعث پارگی رباط صلیبی شجاعیان 

شده است!
مواجهه با سیل فحاشی ها بعد از هر برد مقابل 

استقلال
نکته قابل توجه اینجاست که سه  سال قبل هم وقتی 
امیر سرمربی استقلال بود، تماشاگران به خاطر نتایج نه 
چندان مطلوب شعار حیا کن رها کن علیه او سر دادند. 
حتی بعد از بازی جنجالی تراکتورسازی و استقلال که 
با درگیری رحمتی و ژنرال همراه بود،  شدیدترین الفاظ 
برای توهین کردن به قلعه نوعی مورد استفاده قرار گرفته 
بود. درواقع هر وقت که در این ســال ها امیر در استقلال 
نبوده و با تیم دیگری آبی پوشان تهرانی را شکست داده، 
چنین مشکل بزرگی به وجود آمده است. حتی یک بار 
او مجبور شد تمام پست های اینستاگرامی خود را برای 

جلوگیری از ادامه فحاشی ها پاک کند. 
سه شنبه سخت امیر در آزادی

امروز امیر قلعه نوعی بــه خاطر این که رفتار حرفه ای 
انجام داد از برخی تماشــاگران اســتقلال فحش 
می خورد! او همیشه در واکنش به این هجمه هایی 
کــه در مقابلش ایجاد شــده 
همان جمله معروف: »عزت 
و ذلت دســت خدا اســت« 
را مورد اســتفاده قرار داده و 
در روزهــای اخیر هم به این 
حجم از توهین ها واکنشــی 
نشــان نداده اســت. امــا از حال 
می توان پیش بینی کرد که سه شــنبه 
هفته آینده روز راحتی برای قلعه نوعی و 
ذوب آهنی ها در ورزشگاه آزادی نباشد! 
به ویژه اگر آنها بتوانند این تیم را در خانه 
رســما از رقابت های لیگ قهرمانان 
آسیا حذف کنند! باید منتظر ماند و 
دید آیا این فحاشی  های مجازی به 
سکوهای آزادی هم کشیده خواهد 

شد یا خیر!

 استقلالی ها در فضای مجازی به سرمربی سابق خود توهین کردند
و وعده سه شنبه جهنمی را به او دادند

فحاشی به قلعه نوعی، به جرم برد! 
راه بازگشت استقلال مقابل ذوب آهن

 محمد نوازی به »شهروند« می گوید؛ شفر کارش را بلد است
و در بازی برگشت شکست را جبران می کند

شــهروند| هنوز یک هفته از فاجعه ای که در فینال جام حذفی رخ 
داد و منجر به از دست رفتن بینایی یک هوادار شد، نمی گذرد، اما انگار 
قرار نیست این کابوس های ترسناک در ورزشگاه های ایران تمام شوند 
و این بار هم فاجعه در اصفهان تکرار شد. باور کردنی نیست اما با وجود 
دردسرهای زیادی که AFC برای تیم های ایرانی درست می کند، هنوز 
هستند کسانی که پیش چشم ناظران دقیق و بهانه جو کارهایی را انجام 
می دهند که بهترین بهانه برای محروم کردن باشگاه های ایرانی دست آنها 
بیفتد. به نظر می رسید فاجعه ورزشگاه اروندان خرمشهر و از دست رفتن 
چشم هواداری که تنها گناهش رفتن به استادیوم و تماشای فوتبال بود، 
درس عبرت بزرگی شود برای بقیه تماشاچی های فوتبال اما انگار این آرزو 
محال است که بیایند و بنشینند و فوتبال شان را ببینند و بروند بی آن که 

نارنجک و صندلی و صد چیز دیگر پرتاب کنند و دردسر بسازند.
نارنجک های دردسرساز

ذوب آهن فرصت های زیادی را برای برتری مقابل استقلال در جریان 
بازی از دست داده بود و این اتفاق حسابی هواداران اصفهانی را عصبانی 

کرد و انگار بهتریــن راه برای تخلیه این عصبانیــت رخ دادن انفجار در 
ورزشــگاه بود. در اواخر دیدار ذوب آهن و استقلال درحالی که داور یک 
ضربه ایســتگاهی به ســود ذوب آهن اعلام کرده بود، یکی از هواداران 
نارنجکی به میان زمین پرتاب کرد که با واکنــش داور همراه بود. داور 
بازی در ادامه به سمت ناظر بازی رفت و از او خواست این موضوع را ثبت 
کند. بعد از به ثمر رسیدن گل ذوب آهن باز هم صدای انفجار نارنجک در 
ورزشگاه شنیده شد که این انفجار هم مثل اولی توسط ناظر بازی ثبت 
شد. اتفاقی که می تواند تبعات سنگینی برای فوتبال ایران به همراه داشته 

باشد.
بازی در زمین بی طرف و جریمه مالی

فوتبال ایران قبلا برای آتش بازی در ورزشگاه و انداختن لیزر به صورت 
بازیکنان حریف تاوان داده اســت. پرســپولیس فصل گذشته به دلیل 
سوءرفتار تماشاگرانش در بازی با الوحده 10 هزار دلار جریمه و از بازی 
مقابل لخویا با حضور تماشاگرانش محروم شد. این حکم درحالی صادر 
شد که AFC تاکید کرده بود فوتبال ایران سبقه زیادی در این اتفاقات 

دارد. این بار هم جریمه های ســنگین و بازی در زمین بی طرف بشدت 
فوتبال ایران را تهدید می کند. از آن جایــی که هفته آینده هم دو بازی 
حساس در ورزشگاه آزادی پیش رو داریم، امیدواریم تماشاگران استقلال 
و پرسپولیس با درک این موضوع که چقدر AFC روی رفتار آنها حساس 
اســت، بدانند حتی پرتاب یک نارنجک هم می تواند تاوان سختی برای 

فوتبال ایران به همراه داشته باشد.

اگر نارنجک های فولادشهر در ورزشگاه آزادی هم تکرار شود

خطر محرومیت و جریمه بیخ گوش فوتبال


